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Det här händer på mötet 

1. Start 

Eva startar mötet. 

2. Vem ska godkänna anteckningarna från mötet? 

Funktionsrättsrådet bestämmer att 
Eva och Fredrik ska godkänna anteckningarna.   

3. Tema: Att åldras med funktionsnedsättning  

3.1 Vård-och omsorgsförvaltningen pratar om hur de arbetar med 
temat att åldras med funktionsnedsättning.  

Äldrevänlig kommun 

• I Sverige lever vi längre. Det betyder att 
kommunen måste förändra sitt arbete. 

• En äldrevänlig kommun betyder att kommunen  
är bra för äldre människor.  

• Uppsala vill bli bättre för äldre personer.  
Alla i samhället måste hjälpas åt för att Uppsala  
ska bli en bra plats för äldre.  

• Exempel på projekt 
- Mötesbänkar för samtal mellan Uppsalabor. 
- Uppsala Summer Zone med gratis aktiviteter  

för alla åldrar hela sommaren.  

Hemtjänst 

• Hemtjänsten är uppdelad i 18 områden.  
• Hemtjänsten hjälper många olika människor med  

deras behov eller funktionsnedsättningar.  
Målet för hemtjänsten är: 
- Anpassa hjälpen till varje person 
- Låta brukarna vara med och planera  

hjälpen 
- Göra en plan för hjälpen 
- Ge brukarna samma personal så mycket  

som möjligt. 
• Hemtjänsten har svårigheter som att hitta  

rätt personal och hantera att fler människor  
behöver hjälp.  

 

 

Särskilt boende 
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• Kommunen har 23 särskilda boende.  
• Dessa boenden är för personer som behöver  

mycket vård och omsorg.  
• Kommunen vill skapa en meningsfull vardag  

för de boende, med gemensamma 
aktiviteter som konserter och cykelturer.  

• Dessa aktiviteter gör vardagen bättre och roligare.  
• Kommunen arbetar för att få ungdomar att  

bli intresserade av att jobba inom  
vård och omsorg.  

Träffpunkter 

• Kommunen har 16 träffpunkter. 
• Träffpunkterna är för personer som är 65 år  

och äldre.  
• Träffpunkterna är för personer inom  

socialpsykiatrin och LSS. 
• Träffpunkterna ska skapa sociala möten  

och erbjuda hälsosamma aktiviteter.  
• Kommunen jobbar ständigt med att förbättra  

träffpunkterna.  
• Några exempel på verksamheter: 

- Kålan: För dig som är vuxen och har ett LSS-beslut 
 i Uppsala kommun. Alla är välkomna, oavsett  
utförare av boende eller daglig verksamhet. 

- Musikpuben: För dig med ett beslut enligt LSS  
välkommen att lyssna på konserter,  
dansa, fika och umgås. 

- Gudrun: För dig som har fyllt 65  
och tidigare haft ett beslut om daglig verksamhet.  
Ger social gemenskap och aktiviteter. 

Digital delaktighet  

• Digital delaktighet betyder att alla ska kunna  
använda digitala verktyg och tjänster, som internet,  
för att få information. 

• Målet är att förbättra tillgången till tjänster. 
• Några exempel:  

- Uppsala.se: En plats för kommunal information  
och tjänster. 

- Digital visningslägenhet: Ger digitalt stöd som  
underlättar vardagen, med fysiska alternativ tillgängliga. 

- Funk-IT: Ett stödprogram som hjälper till med praktiska  
uppgifter, som att köpa bussbiljett. 

 
3.2 Samtal om hur det är att bli äldre med funktionsnedsättning  
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Terapidjur och allergier 

• Kommunen har inga terapidjur just nu, men det  
undersöks regelbundet. 

• För allergiker föreslås utomhusaktiviteter med djur,  
som hästar, men det är inte alltid möjligt. 

Aktivitetsdeltagande och utevistelser 

• Få personer deltar i aktiviteterna trots att de är bra.  
Vi behöver förstå varför och göra det lättare att  

• komma dit. 
• Fysiska aktiviteter finns på olika ställen. 

På äldreboenden finns sittgymnastik och yoga.  
På träffpunkter finns bland annat gymnastik. 

Samarbeten 

• Vi lär oss av tidigare misslyckade arbeten.  
• Bra exempel är samarbeten mellan bibliotek och  

träffpunkter, och nya tekniska lösningar som  
digital tillsyn och läkemedelsautomater. 

Personal och kunskap 

• Personalen behöver mer kunskap om  
NPF-diagnoser. 

• Frågor används för att göra verksamheterna bättre.  
• Frågorna kan görs enklare att förstå och  

använda bildstöd.  

Bostad 

• Boenden ska passa individens behov,  
och det ska vara möjligt att byta boende  
om det behövs 

4. Rapport från brukarombud 

Jeanette berättar om brukarombudets årsrapport  
för 2023. Bilder till presentationen finns i bilaga 2.  
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5. Rapport från Funktionsrätt Uppsala kommun 

Michael berättar om aktuella frågor.  
Bilder till presentationen finns i bilaga 3. 
Frågorna handlar om: 

• Handlingsplan för full delaktighet beslutad och  
under utvärdering hos nämnder och bolag. 

• Uppsala kommuns idrottspolitiska program.  
• Sommargator i Uppsala 

6. Rapport från nämnder 

Utbildningsnämnden 

• Elever och medarbetare har fått svara på frågor om  
trygghet, studiero och arbetsmiljö. 

• Svaren på frågorna visar en positiv trend. 
• En genomgång av skol- och förskolelokaler pågår.  

Att färre barn föds innebär risk för överskott  
av lokaler i kommunen. 

Socialnämnden 

• Socialnämnden har ekonomiska utmaningar i år,  
särskilt med ärenden som rör barn och unga. 

• Riktlinjen ska ge stöd till handläggare och  
se till att alla bedöms på samma sätt. 
Vi ska följa Barnkonventionen. 
 

Äldrenämnden 

• Arbetet med lagen om valfrihetssystem  
(LOV). Lagen betyder att man själv får  
välja vem som ska ge vård och omsorg,  
till exempel hemtjänst. 

• Arbetet går vidare till upphandling enligt  
lagen om offentlig upphandling (LOU). 
Lagen betyder att kommunen måste följa  
regler när det köper varor och tjänster.  

• Äldrenämnden har startat en undersökning  
om hemvården. 

 
Idrotts- och fritidsnämnden 

• Ett fortsatt arbete med att utveckla samarbeten  
mellan olika deltagare inom funktionsrättsrörelsen 

Gatu- och samhällsmiljönämnden  
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• Sommarlovsbiljetten, alla barn och ungdomar 7–19 år  
får en kostnadsfri sommarlovsbiljett från UL  
sommaren 2024. 

• Det gäller även färdtjänst för barn och ungdomar.  

Omsorgsnämnden 

• Handlingsplan för full delaktighet beslutad och  
under utvärdering hos nämnder och bolag. 

• Ett möte är planerat den 19 juni för att visa 
handlingsplanen. 
 

Kommunstyrelsen 

• Handlingsplan för full delaktighet beslutad och  
under utvärdering hos nämnder och bolag. 

• Arbetet med Uppsala spårväg fortsätter. 
• Kommunstyrelsen har bett projektet ta hjälp av 

funktionsrättsorganisationer för att få bra  
framkomlighet för alla. 

7. Övriga frågor 

Inga övriga frågor 

8. Kommande möten 

Nästa möte är den 4 oktober  
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